
 

 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  28 d' abril de 2015 20:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2015/4 
  
PRESIDENT    l·lm.                IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

 

 ASSISTENTS                         GONZÁLEZ NAVAS PEPE               
                                      MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                      LOMAS CORTES OSCAR 
                                      PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
                                      MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                      CREUS OLIVERAS JOAN 
                                      MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                      PEREZ MOREJON DANIEL 
                                      RODRIGUEZ CASTILLO SORAYA 
                                      LEIVA REYES JOSE 
                                      FERNANDEZ BARRAGAN RAMON 
                                      CARRERAS PECANINS JOSEP 
                                      SAMPERE VALERO AGUSTI 
                                      BACARDIT BOTIFOLL LLUIS 
                                      GARCIA FANDINO BEATRIU 
                                      SERRA ARDERIUS  MARC 
                                      SAGRERA RIUS DANIEL 
                                      CARPIO LOPEZ ANTONIO MANUEL 
                                      MARTOS MARTINEZ VICTOR 
  SECRETARI                     BOADELLA VERGES JULI                                
   INTERVENTOR                 FERNANDEZ VILLAVERDE JOSÉ MANUEL 
                                                        
 
ATÈS que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 98.c) del decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, la Presidència declara oberta la sessió i es passen a tractar 
els diferents punts de l’ordre del dia  
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
PLE2015/3 Ordinària 24/03/2015 
2.- Resolucions a  donar compte 
3.- Informe sobre el compliment de l'article 104 bis de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases de règim local, al primer trimestre 2015. 
4.- Donar compte de la contractació de personal temporal amb caràcter d'urgència 
5.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit 3/2015 del pressupost de 
l'ajuntament 



6.- Aprovar inicialment la modificació 2/2015 de la plantilla del personal al servei de 
l'ajuntament 
7.- Aprovar la modificació 1/2015 de la relació llocs de treball 
8.- Ratificar la dissolució del Consorci urbanístic per al desenvolupament de les ARE 
Nou Eixample i Turuguet 
9.- Aprovar l’atorgament de la Menció Honorària de la Corporació 
10.- Moció de l’Altraveu sobre la Pedrera de Vallsallent 
11.- Moció de l’Altraveu demanant la gratuïtat de quota els primers anys als nous 
autònoms 
12.- Assumptes sobrevinguts 
13.- Precs i Preguntes 
 
1.- Actes pendents d'aprovar 
1.-  Els regidors es donen per assabentats del contingut de l’acta de la sessió 
ordinària  de 24 de febrer de 2015  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU     (19)  dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   UN           ( 1)  del regidor de l’Altraveu         
 Abstencions:      CAP 

 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 341 de 18 de març de 2015 al 
479 de               24 d’abril 2015 .  
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions de 24 i i 31 de març i 14 i  21 d’abril. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
Sorteig de les meses electorals. Es tracta del sorteig dels Presidents i Vocals de 
cadascuna de les meses electorals que integren la sessió única del municipi de 
Castellar del Vallès.  
L’Alcalde dona compte del procediment i actuacions que es realitzen. 
 
En aquest punt s’incorpora a la sessió el regidor Sr. Marc Serrà , Altraveu. 
 
PROPOSTES  
3.- INFORME SOBRE EL COMPLIMENT DE L’ARTICLE 104 BIS DE LA LLEI 
7/1985, DE 2 D’ABRIL, REGULADORA DE LES BASES DE RÈGIM LOCAL, AL 
PRIMER TRIMESTRE 2015. 
ATÈS que de conformitat amb l’apartat 6 de l’article 104.bis de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases del règim local, l’alcalde ha d’informar al ple, amb 
caràcter trimestral, del compliment del que es preveu en aquest article en relació al 
personal eventual al servei de l’ajuntament. 
VIST l’informe del cap d’unitat de Recursos Humans en el sentit que en el primer 
trimestre de 2015: 
1. El nombre de llocs de treball reservats a personal eventual en aquest ajuntament 
és d’un lloc i, per tant, no es supera el límit que contempla l’article 104.bis.1 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
2. El personal eventual al servei d’aquest ajuntament està assignat als serveis 
generals de l’entitat. 
3. Semestralment es publica a la seu electrònica de l’ajuntament i al Butlletí Oficial 
de la Província de Barcelona el nombre de llocs de treball reservats a personal 
eventual.  
Aquest alcalde a l’Ajuntament Ple 
Informa del compliment, en el primer trimestre de 2015, del que es preveu a 
l’article 104.bis de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local, en relació al nombre de llocs de treball reservats a personal eventual, a 



l’assignació funcional de les persones ocupants, i a allò relatiu a la publicitat del 
nombre de llocs a la seu electrònica de l’ajuntament i al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Oscar Lomas,  PSC, presenta la proposta, com fem cada trimestre, es dona 
compte en el ple del compliment de l’establert en l’article 104.bis de la Llei de 
Bases del règim local, és a dir que es compleix el nombre de personal eventual a 
l’Ajuntament, de que aquest personal eventual està assignat als serveis generals de  
l’entitat, i que semestralment es publica a la seu electrònica. Les dades, com cada 
trimestre, no han variat, i per tant es dona compte d’aquest fet. 
El Sr. Dani Sagrera,  Altraveu, diu que actualment només ni ha un i així es 
compleix amb la normativa, però val a dir que encara hi ha una partida de 50.000 
euros, destinada per un dels dos càrrecs que confiança que hi havia anteriorment, 
per poder acabar el POUM . 
La Corporació es donà per assabentada  
 
4.- DONAR COMPTE DE LA CONTRACTACIÓ DE PERSONAL TEMPORAL AMB 
CARÀCTER D’URGÈNCIA 
VISTA la contractació amb caràcter d’urgència de la Sra. Alicia Martinez Ortega, per 
cobrir les tasques de vigilant de l’àrea d’esbarjo de Castellar Vell durant la 
campanya d’incendis 2015, mitjançant contracte d’obra o servei determinat a 
temps parcial, aprovada mitjançant resolució de l’alcalde de data 26 de març de 
2015. 
ATÈS que l’article 94.3 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament del personal al servei de les entitats locals (RPSEL), estableix la 
necessitat de donar coneixement al ple municipal en la primera sessió que tingui. 
L’Ajuntament Ple: 
Es dóna per assabentat de la resolució de l’alcalde de data 26 de març de 2015 
per la qual s’autoritza la contractació amb caràcter d’urgència de la Sra. Alicia 
Martínez Ortega, per cobrir les tasques de vigilant de l’àrea d’esbarjo de Castellar 
Vell durant la campanya d’incendis 2015. 
 
INTERVENCIONS 
La Sra. Soraya Rodríguez,  PSC, defensa la proposta i diu que tal com marca el 
reglament del personal al servei de les entitats locals, donem compte de la 
contractació amb caràcter d’urgència del lloc de treball de vigilant de Castellar Vell. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
5.- APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 3/2015 DEL 
PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT 
ATÈS que l’alcalde ha ordenat la incoació d’expedient d’autorització de crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit al pressupost de despeses de l’ajuntament, 
d’acord amb el que es preveu a l’article 177 del text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els 
articles 8, 9 i 10 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe de l’interventor. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 3/2015 del 
pressupost de l’ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el 
resum següent: 

 
ESTAT DE DESPESES  
- Transferències negatives ....................................................... 18.020,00 
- Crèdits extraordinaris ........................................................... 6.500,00 



- Suplements de crèdit ............................................................ 11.520,00 
Variació de l’estat de despeses ................................................. 0,00 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública durant un termini 
de quinze dies comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci 
corresponent al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no 
es presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum 
per capítols en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, entrant en vigor una 
vegada publicada. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta la Sra. Gloria Massagué. 
Avui portem aquesta modificació de crèdit que anirà destinada a dos qüestions per 
nosaltres molt importants. 
Amb l’estalvi generat en despeses bancàries , per una banda s’incrementa la 
partida de subvenció al foment de la borsa de lloguer social d’habitatges  en 11.520 
€, ja que han augmentat el pisos de lloguer i per tant la quantitat que s’ha de 
destinar a subvencionar l’IBI als propietaris com a mecanisme d’incentiu.  
En l’actualitat és molt necessari disposar d’una borsa d’habitatges de lloguer a un 
preu assequible que puguin donar opcions i alternatives als ciutadans que per 
diferents circumstàncies necessiten una opció viable d’habitatge. 
I per altra banda destinarem 6.500 € a una partida nominativa per l’entitat Suport 
Castellar, que com tothom sap és una associació sense ànim de lucre que treballa 
activament per la salut mental de les persones. Tenen diversos projectes, el club 
social, el pis supervisat , l’atenció integral, el serveis d’atenció a les famílies.... etc. 
Per realitzar totes aquestes tasques, disposen d’una xarxa de voluntaris però 
evidentment han de comptar amb personal professional i això vol dir unes despeses 
importants cada mes. 
Despeses que depenen en la seva majoria del compromís adquirit per la Generalitat 
de Catalunya, des de l’any 2007 , doncs el Club social (servei d’inclusió socio-
comunitària ) està inclòs en la Cartera del sistema públic dels Serveis socials.  
L’ incompliment continuat per part de la Generalitat ha fet que l’ entitat és trobi en 
una situació molt i molt complicada,  tal i  com ells mateixos van manifestar la 
setmana passada, fins el punt que si en breu no reben els pagaments acordats , 
podria provocar el tancament dels serveis, amb el que això suposaria. És a dir, es 
deixaria d’atendre a una cinquantena d’usuaris que hi ha en l’actualitat  i a les 
seves famílies, fet que podria comportar l’exclusió social d’aquestes persones. 
Igualment cal recordar que a l’octubre de 2014 la Generalitat va declarar a Suport 
Castellar com “Associació d’utilitat pública” que vol dir que és una associació 
constituïda per assolir una finalitat d’interès general. Doncs sincerament ens costa 
molt d’entendre com fan aquest reconeixement però no paguen el deute que tenen 
pendent, que la setmana passada era d’uns 54.000 €, corresponent als anys 2013-
2014 i 2015. 
Des de l’Ajuntament ja varem visitar a la Consellera i a la secretària d’inclusió per 
parlar d’aquest i d’altres temes i així mateix elles dues i la presidenta de l ’institut 
català de les dones en la visita que van fer a la nostra vila el passat mes de juny , 
van veure en directe el treball de l’entitat i van saber de primera mà que la situació 
començava a ser complicada. Però una altra vegada bones paraules i res més. 
Amb aquesta aportació que portem avui al plenari, sabem que el problema no es 
soluciona però sí donem un respir a totes les persones , treballadors,voluntaris,  
usuaris i famílies que conformen l’entitat .  
Nosaltres sí que creiem que és una Associació d’utilitat pública i per tant aquest és 
un primer pas, però treballarem i insistirem perquè l’entitat segueixi endavant. 
Per CiU el Sr. Agustí Sampere, exposa que aquesta modificació de crèdit respon a 
la necessitat de dotar de major recursos a l’Associació Suport Castellar, que ens 



consta que esta passant un mal moment econòmic. Calia doncs donar la cara per 
una associació que fa una feina encomiable i ens alegrem que així sigui. 
Per altra banda la resta de modificació de crèdit és per ampliar al subvenció de l’IBI 
dels habitatges de a borsa de lloguer, mesura de la que evidentment ens en 
alegrem . En tot cas el que si que volem fer constar ens que des del nostre grup 
municipal també em sol·licitat informació a la consellera Neus Munté i al diputat 
Carles Campuzano, i en principi si no fallen les previsions, aquest 30 d’abril 
pagaran 8.257 € del deute que tenen. 
El Sr. Victor  Martos,  PP, intervé per dir que celebren aquesta modificació de 
crèdit, tant pel tema de l’IBI, i amb el tema de Suport Castellar dir que cal intentar 
fer un esforç perquè aquesta entitat no tanqui mai. 
S’obra un torn de replica amb la Sra. Glòria Massagué,  PSC, per dir que desprès 
de fer també indagacions, aquest mes d’abril tindran un ingrés de 13.000 €,  8.000 
€ pertanyen a l’any 2013, i encara quedaran 41.000 € , que es molt difícil per 
qualsevol entitat tenir un deute  així. I per acabar dir que nosaltres seguirem 
treballant i insistint perquè aquesta entitat segueixi endavant. 
La Sra. Bea Garcia,  per CiU, també intervé per dir que es cert que la Generalitat 
esta incomplint determinats pagaments, i també es cert que la Generalitat no té 
mes remei que incomplir els pagaments, i així passa perquè és el govern del PP des 
de Madrid, el qui esta escanyant a l’economia catalana i que està impedint que la 
Generalitat pugui assumir els seus compromisos. Per això actualment la Generalitat 
està prioritzant en aquests moments el pagament de sous perquè no pot arribar a 
res mes. Per tant és cert que hi ha incompliments, i que no es pot arribar a més. 
I no es perquè si que hem arribat a un punt de tal insostenibilitat que hem hagut 
d’optar per una via que tot coneixeu , que és la via de la independència.   
Torna a intervenir la Sra. Glòria Massague,  PSC, per dir que les guerres que es 
tinguin entre Generalitat i Estat, els perjudicats en son els Ajuntaments, que som 
els que donem el servei directe  amb el ciutadà. 
Pel PP el Sr. Victor Martos,  diu que la campanya electoral encara no ha començat 
Sra. Bea Garcia, estem parlant d’una entitat del poble i d’un esforç que fa 
l’Ajuntament amb els incompliments de la Generalitat. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
6.- APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ NÚM. 2/2015 DE LA 
PLANTILLA DEL PERSONAL AL SERVEI DE L’AJUNTAMENT 
ATESA la plantilla del personal al servei de l’ajuntament aprovada per acord del Ple 
en sessió de 16 de desembre de 2014 i modificada per acord del mateix òrgan de27 
de gener de 2015 
ATÈS que la Secretaria de l’ajuntament està classificada en classe segona. 
ATÈS que de conformitat amb l’article 2.a) del Reial decret 1732/1994, de 29 de 
juliol, sobre provisió de llocs de treball reservats a funcionaris d’Administració local 
amb habilitació de caràcter nacional, als municipis amb població superior a 20.000 
habitants el lloc i la plaça de Secretaria correspon estar classificat en classe 
primera. 
ATÈS que amb ocasió de la propera jubilació de la persona titular de la Secretaria 
de l’ajuntament es considera convenient sol·licitar de l’òrgan competent la correcta 
classificació del lloc de Secretaria, als efectes de la seva provisió posterior. 
ATÈS que la disposició addicional tercera del Reial decret 1732/1994, de 29 de 
juliol, sobre provisió de llocs de treball reservats a funcionaris d’Administració local 
amb habilitació de caràcter nacional preveu que excepcionalment, a petició 
fonamentada de les corporacions locals de municipis amb població inferior a 50.000 
habitants o pressupost inferior a 18.030.363,13 euros, la Secretaria de les quals 
estigui classificada en classe primera, l’òrgan competent de la comunitat autònoma 
podrà autoritzar l’exercici del lloc de Tresoreria per funcionari de la pròpia 
corporació degudament qualificat. 
ATÈS que  des del 28 de novembre de 1982 el lloc de Tresoreria de l’ajuntament ha 
estat ocupat per la funcionària Dolors Mussons i Salabert i atesa la possibilitat que 



preveu la normativa d’aplicació és considera convenient per a la continuïtat de la 
gestió de la tresoreria municipal sol·licitar l’excepció perquè aquesta funcionària 
pugui continuar exercint aquestes funcions. 
ATÈS que l’article 27.1 del Reglament del personal al servei de les entitats locals, 
aprovat per Decret 214/1990, de 30 de juliol, disposa que la plantilla pot ser 
modificada amb posterioritat a l’aprovació del pressupost durant l’any de la seva 
vigència, per respondre a l’establiment de nous serveis, per l’ampliació, supressió o 
millora dels existents que no admetin demora per a l’exercici següent, com també 
si respon a criteris d’organització administrativa interna. 
ATÈS que l’article 126.23 del text refós de les disposicions legals vigents en matèria 
de règim local, aprovat per Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, estableix 
que la modificació de les plantilles durant la vigència del pressupost requerirà el 
compliment dels tràmits establerts per a la seva modificació. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al ple de 
l’ajuntament, d’acord amb l’article 52.2.j) del text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació 2/2015 de la plantilla del personal al 
servei de l’ajuntament d’acord amb el detall següent: 
 
1. PERSONAL FUNCIONARI 
1.1. Amortització de places 
 
Denominació de la plaça: Secretaria 
Escala: Funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter nacional 
Subescala: Secretaria 
Categoria: Entrada 
Classe: Segona 
Subgrup: A1 
Núm. de places que s’amortitzen: 1 
 
Denominació de la plaça: Intervenció 
Escala: Funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter nacional 
Subescala: Intervenció-Tresoreria 
Categoria: Entrada 
Classe: Segona 
Subgrup: A1 
Núm. de places que s’amortitzen: 1 
 
1.2. Creació de places 
 
Denominació de la plaça: Secretaria 
Escala: Funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter nacional 
Subescala: Secretaria 
Categoria: Superior 
Classe: Primera 
Subgrup: A1 
Núm. de places que es creen: 1 
 
Denominació de la plaça: Intervenció 
Escala: Funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter nacional 
Subescala: Secretaria 
Categoria: Superior 
Classe: Primera 
Subgrup: A1 



Núm. de places que es creen: 1 
 
Denominació de la plaça: Tresoreria 
Escala: Funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter nacional 
Subescala: Intervenció-Tresoreria 
Categoria: Superior 
Classe: Primera 
Subgrup: A1 
Núm. de places que es creen: 1 
 
SEGON.- Sotmetre l’acord a informació pública durant un termini de quinze dies 
comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovat l’acord en e cas que no es presentin 
reclamacions en el període d’informació pública i publicar la modificació de la 
plantilla en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i en el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, entrant en vigor una vegada publicada. 
QUART.- Trametre una còpia de la modificació de la plantilla definitivament 
aprovada a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació i Relacions 
Institucionals. 
CINQUÈ.- Sol·licitar a la Direcció General d’Administració Local la classificació del 
lloc de Secretaria en classe primera, ateses les consideracions de la part expositiva 
d’aquest acord. 
SISÈ.- Sol·licitar a la Direcció General d’Administració Local  l’autorització 
excepcional per a l’exercici del lloc de Tresoreria per la funcionària de la pròpia 
corporació Sra. Dolors Mussons i Salabert, ateses les consideracions de la part 
expositiva d’aquest acord. 
SETÈ.- Establir els efectes de la modificació de la plantilla a partir del moment en 
que la Direcció General d’Administració Local aprovi la nova classificació del lloc de 
Secretaria. 
 
INTERVENCIONS 
La Sra. Soraya Rodríguez,  PSC, diu que portem a aprovació la modificació de 
plantilla 2/2015. D’acord amb la legislació vigent, els llocs de treball de Secretaria, 
Intervenció i Tresoreria, en els municipis de més de 20.000 habitants, han d’estar 
coberts per funcionaris d’habilitació de caràcter nacional  de categoria superior, en 
comptes de categoria d’entrada com està classificat actualment. 
Fins al moment, no havia estat necessari realitzar aquesta modificació, ja que a 
efectes pràctics no seria d’aplicació fins a la finalització dels serveis de l’actual 
secretari. Donada la propera jubilació del secretari municipal, i per tal de poder 
proveir en el futur el lloc de treball, cal doncs sol·licitar la re classificació del lloc de 
Secretaria com de categoria superior. 
Així mateix, donat que les funciones de tresoreria, d’acord amb la llei, poden 
continuar prestant-se per un funcionari de la pròpia Corporació, es sol·licita a 
l’òrgan competent l’autorització per poder mantenir la situació actual malgrat la 
nova classificació. 
El Sr. Lluís Bacardt,  CiU, diu que davant la jubilació del titular de la Secretaria de 
l’Ajuntament també creiem que és el moment apropiat per regularitzar la situació 
amb l’amortització de les places d’entrada i la creació de les de categoria Superior 
tal com ha explicat la regidora. 
Donada la propera jubilació del Secretari Juli Boadella i què, a banda del de comiat,  
aquest és el meu darrer Ple, volia aprofitar la ocasió per agrair-li l’ajut i 
assessorament que he rebut per part seva en aquest quatre anys com a regidor. 
Gràcies senyor Boadella. 
Per l’Altraveu, el Sr. Dani Sagrera,  intervé dient que en el moment en que el 
poble passà a tenir 20.000 habitants, Castellar necessitava oficialment un Secretari 
de primera, i discrepa perquè no s’hagi fet així. 



El Sr. Alcalde, intervé per puntualitzar que ens hem ajustat a la legalitat en tot 
aquest període de temps 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio, intervé per agrair la bona tasca que ha fet el Sr. Juli 
Boadella com a Secretari  d’aquest Ajuntament. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
7.- APROVAR LA MODIFICACIÓ 1/2015 DE LA RELACIÓ LLOCS DE TREBALL 
ATESA la refosa de la relació de llocs de treball del personal funcionari, laboral i 
eventual al servei de l’ajuntament, aprovada per acord del Ple en sessió de 27 de 
gener de 2015 
ATÈS l’article 65 de la Llei 3/2015, d’11 de març, de mesures fiscals, financeres i 
administratives que modifica la Llei 16/1991, de 10 de juliol, de les policies locals, 
tot afegint–hi una disposició addicional setena, on s’estableix la reclassificació, a 
efectes administratius de caràcter econòmic en el grup C1 dels agents i caporals de 
la policia local en relació amb les seves retribucions bàsiques. 
ATÈS l’article 24 de la Llei 16/1991, de 10 de juliol, de les policies locals, referent a 
les escales i categories dels cossos de les policies locals, de conformitat amb el nou 
redactat establert a la Disposició Addicional 7ª (apartat 6) del mateix text legal, on 
es manté l’escala bàsica (grup C2) dins dels cossos de la policia local. 
VIST l’informe emès per la Direcció General d’Administració de Seguretat de la 
Generalitat de Catalunya. 
ATÈS que, si bé les administracions locals han de portar a terme les corresponents 
modificacions de les seves relacions de llocs de treball per adaptar els imports dels 
conceptes retributius a la reclassificació esmentada, s’ha de considerar que els 
efectes de la reclassificació a efectes administratius de caràcter econòmic haurà de 
referir-se a la data d’entrada en vigor de la norma. 
ATÈS que l’aplicació d’aquesta mesura i la forma d’aplicar-la va ser acordada en la 
mesa de negociació celebrada el 27 de març de 2015, en el sentit de complementar 
la diferència del salari base dels subgrups C1 i C2, mitjançant la deducció dels 
complements específics dels agents i caporals. 
ATÈS que aquesta mesura de reclassificació a efectes administratius de caràcter 
econòmic no modifica, en cap cas, les retribucions anuals pressupostades per als 
llocs de treball de caporal/a i agent/a de la policia local. 
ATÈS que aquesta reclassificació no afecta a les persones aspirants a la categoria 
d’agent/a durant la realització del curs selectiu a l’Institut de Seguretat Pública de 
Catalunya, que continuaran percebent les retribucions bàsiques corresponents al 
grup C2. 
ATÈS que simultàniament es tramita expedient de modificació de la plantilla 
motivat per la reclassificació del lloc de Secretaria a classe primera, que comporta 
la creació d’un lloc de treball de tresorer/a de l’escala d’habilitació de caràcter 
nacional, subescala Intervenció-Tresoreria, categoria superior, l’amortització del lloc 
actualment existent de tresorer/a de la subescala administrativa i la creació d’un 
lloc en aquesta subescala per ser ocupat per la persona actualment titular del lloc 
que s’amortitza. 
ATÈS que la creació, modificació, refosa i supressió dels llocs de treball es realitza a 
través de les relacions de llocs de treball (o instrument organitzatiu similar, en els 
termes regulats a l’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut bàsic de 
l’empleat públic), de conformitat amb el que es preveu a l’article 32.1 de la refosa 
en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en 
matèria de funció pública, aprovada per Decret legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre. 
VISTOS els informes del cap d’unitat de Recursos Humans i de l’interventor. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al ple de 
l’ajuntament d’acord amb l’article 52.2 lletra j) del text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 



PRIMER.- Aprovar la modificació 1/2015 de la relació de llocs de treball del 
personal al servei de l’ajuntament d’acord amb el detall següent: 
 
1. PERSONAL FUNCIONARI 
 
1.1. Amortització de llocs 
Codi 
del 
lloc 
de 

treball 

 
 
 

Denominació 
del lloc de treball 

 
Núm. 
fitxa 
de 

funcions 

 
 

Jornada 
setmanal 
(hores) 

 
 
 
 

Subgrup 

 
 
 

Nivell 
CD 

 
Import 
anual 
CE 

(euros) 

 
 

Forma 
de 
prov. 

89 Tresorer/a 124 37,50 C1 20 17.269,70 C 
 
1.2. Creació de llocs 
Codi 
del 
lloc 
de 

treball 

 
 
 

Denominació 
del lloc de treball 

 
Núm. 
fitxa 
de 

funcions 

 
 

Jornada 
setmanal 
(hores) 

 
 
 
 

Subgrup 

 
 
 

Nivell 
CD 

 
Import 
anual 
CE 

(euros) 

 
 

Forma 
de 
prov. 

277 Tresorer/a 135 37,50 A1 26 17.269,70 CFHN 
278 Administratiu/va de 

Tresoreria 
136 37,50 C1 16 17.269,70 C 

 
1.2. Modificació de llocs 
Codi 
del 
lloc 
de 

treball 

 
 
 

Denominació 
del lloc de treball 

 
Núm. 
fitxa 
de 

funcions 

 
 

Jornada 
setmanal 
(hores) 

 
 
 
 

Subgrup 

 
 
 

Nivell 
CD 

 
Import 
anual 
CE 

(euros) 

 
 

Forma 
de 
prov. 

29 Caporal/a 35 37,50 C1 (4) 18 15.600,90 C 
30 Caporal/a 35 37,50 C1 (4) 18 15.600,90 C 
31 Caporal/a 35 37,50 C1 (4)  18 15.600,90 C 
32 Caporal/a 35 37,50 C1 (4) 18 15.600,90 C 
265 Caporal/a 35 37,50 C1 (4) 18 15.600,90 C 
266 Caporal/a OAC 36 37,50 C1 (4) 18 15.600,90 C 
13 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
14 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
15 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
35 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
36 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
37 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
38 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
39 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
41 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
42 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
43 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
45 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
46 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
47 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
48 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
49 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
50 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
51 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
52 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
53 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
54 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
55 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
56 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
58 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
59 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 
270 Agent/a 37 37,50 C1 (4) 16 12.355,00 C 

Notes: 
(4) A efectes administratius de caràcter econòmic (disposició addicional setena de la Llei 16/1991, de 10 
de juliol, afegida per l’article 65 de la Llei 3/2015, d’11 de març) 
 
SEGON.- Aprovar les fitxes de funcions núms. 135 i 136 



TERCER.- Determinar que pel que fa a la valoració dels llocs de treball de 
caporal/a i agent/a recollida al punt 1.2 de l’apartat anterior, s’introdueix un nou 
factor de valoració mitjançant el qual una vegada aplicats tota la resta de factors i 
de forma automàtica, la quantitat resultant com a complement específic dels llocs 
afectats per la norma (disposició addicional setena de la llei 16/1992, de 10 de 
juliol, de les policies locals) es minorarà amb la quantitat diferencial entre el salari 
del subgrup C1 i el subgrup C2 
QUART.- Establir els efectes de la modificació de la relació de llocs de treball 
referida als llocs de caporal/a i agent/a el dia 14 de març de 2015, data d’entrada 
en vigor de la Llei 372015, d’11 de març, de mesures fiscals, financeres i 
administratives (Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 6830, de 13 de 
març de 2015) 
CINQUÈ.- Publicar la modificació de la relació de llocs de treball en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona i en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya. 
SISÈ.- Trametre una còpia de la modificació de la relació de llocs de treball a 
l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació i Relacions Institucionals. 
SETÈ.- Notificar aquest acord a la Unitat de Recursos Humans, Intervenció i els 
representants dels treballadors. 
 
INTERVENCIONS 
La Sra. Soraya Rodriguez, PSC, defensa la proposta dient que portem a 
aprovació una modificació de la relació de llocs de treball per dos motius: 
D’una banda, la llei d’acompanyament dels pressupostos de la Generalitat de 
Catalunya, aprovada el passat mes de març, modifica en un dels seus apartats la 
llei de policies locals. 
Aquesta modificació, llargament reivindicades per les policies locals, significa 
l’equiparació a nivell de categoria laboral dels agents de les Policies Locals amb els 
agents dels Mossos d’Esquadra. 
D’acord amb la modificació legal, aquesta només té efectes administratius de 
caràcter econòmic, no modificant en cap cas les retribucions anuals. Per aquest 
motiu, es modifica el subrgrup corresponent de la relació de llocs de treball de C2 a 
C1, deduint la diferència del complement específic. 
Així mateix, es modifica la relació de llocs de treball per reflexar els canvis en la 
tresoreria municipal explicats en el punt anterior. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
8.- RATIFICAR LA DISSOLUCIÓ DEL CONSORCI URBANÍSTIC PER AL 
DESENVOLUPAMENT DE LES ARE NOU EIXAMPLE I TURUGUET 
ATÈS que per acord del Ple de l’ajuntament de 30 de juny de 2009 es va acordar 
aprovar inicialment la constitució del Consorci urbanístic per al desenvolupament de 
les àrees residencials estratègiques Nou Eixample i Turuguet, del terme municipal 
de Castellar del Vallès. 
ATÈS que d’acord amb la disposició addicional 20ª de la llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de règim jurídic de els administracions públiques i del procediment 
administratiu comú, introduïda per la disposició final 2ª de la llei 27/2013, de 27 de 
desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local, es fa necessària 
una modificació dels estatuts d’aquest consorci, per tal d’adscriure’l a una de els 
administracions públiques que l’integren. 
ATÈS que aquesta modificació dels estatuts per adaptar-los a la legislació vigent no 
s’ha fet anteriorment pel fet que, per una banda l’àrea residencial estratègica 
Turuguet es troba en procés de deixar-se sense efecte, i per altra banda, pel fet 
que l’àrea residencial estratègica Nou Eixample està pràcticament urbanitzada 
mancant-li únicament unes obres i, en conseqüència, es pot entendre que s’ha 
complert el seu objecte. 



ATÈS que l’article 14 de la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del 
sector públic i altres mesures de reforma administrativa, preveu que serà causa de 
dissolució que les finalitats estatutàries del consorci s’hagin complert. 
ATÈS que de conformitat amb l’article 29 dels estatuts del consorci, són causes de 
la seva dissolució: el compliment del seu objecte, l’acord dels ens consorciats, la 
impossibilitat legal  material de continuar en funcionament o l’incompliment del seu 
objecte. 
VIST que el Consell General del consorci, en sessió de 15 d’abril de 2015, ha 
acordat aprovar la proposta de dissolució del consorci per compliment dels seus 
objectius i per impossibilitat legal de continuar en funcionament. 
VISTA la memòria valorada elaborada per l’arquitecte tècnic municipal, que figura a 
l’expedient. 
VIST l’informe urbanístic elaborat per l’arquitecte responsable de planejament, que 
figura a l’expedient. 
ATÈS el que es preveu a l’article 29 dels estatuts del consorci en relació a la 
tramitació de la seva dissolució. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Ratificar la dissolució del Consorci urbanístic per al desenvolupament de 
les àrees residencials estratègiques Nou Eixample i Turuguet, del terme municipal 
de Castellar del Vallès, aprovada per acord del Consell general d’aquest organisme 
en sessió de 15 d’abril de 2015, per compliment del seu objecte (en el cas de l’àrea 
residencial estratègica Nou Eixample) i per impossibilitat legal de continuar en 
funcionament (en el cas de l’àrea residencial estratègica Turuguet) 
SEGON.- Procedir a la liquidació dels bens, els drets i les obligacions del consorci, i 
a la reversió de les obres i les instal·lacions existents a favor de els entitats 
consorciades en la forma que es recull a l’acord de la sessió 6/2015 Consell General 
del consorci, celebrada el dia 15 d’abril de 2015 i que figura a l’expedient. 
TERCER.- Custodiar a la Secretaria municipal la documentació del consorci, fins 
que aquesta pugui ser dipositada a l’organisme competent de manera definitiva. 
QUART.- Notificar aquest acord al Consorci urbanístic per al desenvolupament de 
les àrees residencials estratègiques Nou Eixample i Turuguet, del terme municipal 
de Castellar del Vallès, i a l’Institut Català del Sòl. 
 
INTERVENCIONS 
Abans de fer la exposició de la proposta el Sr. Pepe González, PSC, diu al Sr. Juli 
Boadella que te el recolzament absolut de la gran majoria de regidors d’aquest 
Ajuntament, i dic això perquè el Sr. Juli Boadella ha jugat un paper determinant, 
clar i ha sigut també determinant per arribar a bon port en aquest tema que es la 
ratificació de l’acord de dissolució del consorci urbanístic per al desenvolupament de 
les àrees residencials estratègiques nou Eixample i Turuguet. 
El Sr. Pepe González, PSC, defensa la proposta. 
El Ple de l’ajuntament de 30 de juny de 2009 va acordar l’aprovació de la 
constitució del Consorci urbanístic per al desenvolupament de les àrees residencials 
estratègiques Nou Eixample i Turuguet. 
La Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració local, fa necessària una modificació dels estatuts dels consorcis, per 
tal d’adscriure’l a una de els administracions públiques que l’integren. 
Aquesta modificació dels estatuts per adaptar-los a la legislació vigent no s’ha fet 
anteriorment pel fet que, per una banda l’àrea residencial estratègica Turuguet es 
troba en procés de deixar-se sense efecte, i per altra banda, pel fet que l’àrea 
residencial estratègica Nou Eixample està pràcticament urbanitzada mancant-li 
únicament unes obres i, en conseqüència, es pot entendre que s’ha complert el seu 
objecte. 
La llei  preveu que serà causa de dissolució el fet que les finalitats estatutàries del 
consorci s’hagin complert. 



L’article 29 dels estatuts del consorci, estableix que, entre altres, que són causes de 
la seva dissolució: el compliment del seu objecte, l’acord dels ens consorciats. Tot 
seguit passa a fer lectura dels acords. 
Per CiU el Sr. Josep Carreras,  intervé dient que en el l Ple Municipal d’avui, 
d’acord al punt de l’ordre del dia que acaba d’exposar el regidor Pepe González, 
portem a aprovació la ratificació de la dissolució del Consorci Urbanístic que han 
acordat el Institut Català del Sòl (Incasol) i l’Ajuntament de Castellar del Vallès en 
reunió celebrada el passat 15 d’abril. 
Vull recordar que en el Ple Municipal del 28 de gener de 2014 varem aprovar per 
unanimitat proposar a la Generalitat de Catalunya deixar sense efecte l’ARE de Can 
Turuguet. I avui amb l’aprovació de la dissolució del Consorci donem un pas més en 
la recta final d’una iniciativa que mirada ja en la perspectiva del temps podem 
concloure que no tocava.  
Una proposta d’ARE (Àrea Residèncial Estratègica) que va arribar a Castellar fruit 
de l’aprovació del govern tripartit, decret de les ARE de l’any 2007, que havia de 
construir 100.000 habitatges arreu de Catalunya. Dels 74 ARE que es van aprovar 
arreu del país em consta que només s’han executat dos. 
L’operació de les ARE va ser una operació urbanística molt gran, atrevida, fora de 
context, a l’any 2009 ja teníem una crisi econòmica galopant, tot i que molts 
sectors es resistien a admetre-la, però varem continuar tossuts amb el 
desplegament de les ARE constituint el Consorci que avui desmantellem.  
Des de la nostra modesta opinió, entenem que va ser una mesura mal interpretada, 
fruit d’una etapa molt expansiva a principis dels anys 2000. A més, era una 
operació urbanística que posava al límit la seva viabilitat econòmica.  
 
Ara i aquí, a les portes de ratificar la dissolució del Consorci Urbanístic, 
personalment, en trauria una conclusió després de veure com ha anat tot plegat 
això de les ARE.  
Senyors de l’equip de govern, en temes importants, en temes de poble, s’han de 
buscar consensos. En aquesta legislatura ho hem vist, i n’hem tingut alguns bons 
exemples, en l’aprovació de l’avanç del POUM, en l’aprovació inicial del POUM, en el 
desplegament de l’ordenança de civisme, de l’ordenança de participació ciutadana, 
etcètera, per posar alguns exemples. El nostre vot serà favorable 
Per l’Altraveu  el Sr. Marc Serrà, intervé i diu que avui per fi i de forma definitiva 
s'acaben les AREs. Un projecte que va néixer el 2008 de la mà del govern tripartit 
de la Generalitat, i que aquí només va ser seguit pel govern de l'alcalde Ignasi 
Giménez, que en aquell moment governava amb majoria absoluta gràcies als vots 
que li donava un regidor trànsfuga de CiU. 
Però per explicar millor les AREs i que ha passat fins ara, millor tirar d'hemeroteca, 
i recuperar la intervenció que va fer al Ple el regidor Pepe Gonzalez quan van 
aprovar sols el projecte. Una intervenció que va penjar al seu blog amb el títol 
“Vivenda social pels joves”. 
Resumiré la intervenció i ressaltarem i analitzarem, els punts més rellevants, no 
només perquè les intervencions del regidor Gonzalez acostumen a ser pedants, sinó 
perquè en la major part del discurs aporta dades que avui ja no volen dir res. 
Si que recordaré, que va començar la intervenció alliçonant-nos amb la següent 
frase textual: 
“S’han fet afirmacions, amb millor o pitjor bona fe, que no s’ajusten a la realitat. 
També, com sempre passa, s’han dit algunes tonteries. Vull aprofitar el debat 
d’avui per intentar, en el que sigui possible, definir amb claredat el contingut de la 
proposta. La proposta real.” 
Anem a veure quina era la proposta real, i quines tonteries es deien en aquell 
moment. 
- En aquell moment el que es proposava era fer una modificació puntual del POUM, 
la que seria la número 15, que afectarien a dos sectors de planejament, el Turuguet 
i el Nou Eixample. D'aquesta manera, afirmaven no voler fer una modificació del 
POUM encoberta, i encara els havíem de donar les gràcies per no requalificar sòl no 



urbanitzable en sòl urbanitzable, com en aquell moment proposaven la majoria de 
municipis que es van adherir a les AREs. També anunciava que no iniciarien la 
revisió del POUM en aquell mandat, i això ho van complir, encara que el debat de 
les AREs no s'ha pogut tenir mai, i ara, amb el POUM gairebé llest, haurem 
d'incloure la nova definició de les AREs, novament sense participació ciutadana, 
sense debat i sense consens. Un exemple més de la transparència i bona voluntat 
de diàleg d'aquest equip de govern en els temes importants pel municipi. 
Continuava l'explicació detallant la qualificació dels terrenys afectats, un d'ells el 
camp de futbol, l'únic de titularitat pública. La resta, terrenys privats la major part 
qualificats d'industrials. I tot això que ens van prometre que seria? Doncs el 
següent: 
- 590 habitatges, 300 dels quals els prometia de protecció oficial. 
- 5.000 m2 d’equipaments acabats (i s'atrevia fins i tot a donar-hi nom, com una 
escola de música, un centre de dia i una escola bressol pública) 
- En aquell moment, es preveia a més una quantitat per definir de sostre per 
equipaments que havia de permetre compensar part del dèficits d’espais que tenim. 
- Un camp de futbol modern, en un lloc més adequat i amb serveis complementaris 
(aparcaments, camp d’entrenament addicional i 2.000 metres d’edifici de serveis). 
Tot plegat un entorn ordenat i integrat urbanísticament especialment a l’entorn del 
camp de futbol actual. Un tractament de pacificació, integració i tractament urbà de 
la carretera, des de l’inici de la ronda fins a l’espai Tolrà. 
I totes aquestes actuacions les prometia gratis pel poble de Castellar, a partir dels 
rendiments que generava l’operació, i a més, per exigències de la Generalitat, el 
2015 havien d'estar començades com a mínim el 50% dels habitatges previstos, i 
fins i tot en algun titular de L'Actual, s'atrevien a pronosticar les primeres entregues 
de claus el 2012. 
Només cal passejar per la zona del camp de futbol i de la Playtex per evidenciar 
l'enorme fracàs d'aquestes promeses. 
I perquè volia el PSC amb el Pepe Gonzalez al capdavant i l'Alcalde Ignasi Giménez 
al darrera fer les AREs? La versió oficial aporta els següents arguments, i llegeixo 
textualment del discurs del regidor Gonzalez: 
- Perquè ens soluciona part de les nostres necessitats de vivenda social i permet 
mantenir els joves al nostre municipi. 
- Perquè ens aporta solucions al dèficit d’equipaments. 
- Perquè ens permet reordenar les zones urbanes de pitjor qualitat. 
- Perquè ens permet recuperar part de la carretera com espai urbà. 
- Perquè ens permet construir un equipament esportiu, d’un esport en el que tenim 
importants dèficits. 
- Perquè probablement, en molts anys, no tindrem una altra oportunitat com 
aquesta. 
I aquí li donaré part de raó al regidor Gonzalez. Va saber detectar molt bé els 
problemes que patiem en aquell moment al poble de Castellar. Malauradament va 
errar completament en la solució a tots ells, de manera que avui, tenim els 
mateixos o més problemes que els que teníem llavors. I d'allò ja han passat 7 
anys;  7 anys completament perduts on no hem pogut tractar aquests temes on 
toca, dins la revisió d'un Pla General, i tot perquè vostès van decidir per imposició 
hipotecar la zona del camp de futbol i la Playtex amb les AREs, però de rebot, han 
hipotecat tot el debat del Pla General, ja que no es va poder parlar d'habitatge 
social perquè ja estava previst a les Ares, no es podia parlar de nous equipaments 
perquè les AREs ja en preveien, no es podia parlar de la carretera perquè les AREs 
ja ho solucionaven. I així ha quedat el POUM i així han quedat les AREs., sense 
poder solucionar cap problema. 
Les preguntes que ens plantegem ara per a l'equip de govern del PSC són: 
- Com pensen solucionar els problemes d'accés a l'habitatge per a joves? 
- Com pensen dotar Castellar d'habitatge social, que el 2008 era molt necessari i 
avui amb l'esclat de la crisi és completament imprescindible? 



- Veient com anava evolucionat el tema, suposem que tenen alguna alternativa a 
aquestes problemàtiques, que lluny de desaparèixer, insistim, s'han agreujat i molt, 
recordem que en els vuit anys que porten vostès governant no s’ha construït ni un 
sol habitatge social. 
Finalment, un petit recordatori del que es deia des de l'oposició sobre les AREs: 
- Tots els grups municipals de l’oposició vam requerir a l’equip de govern que 
iniciés un procés de participació sobre les AREs, en lloc de fer-ho arribar a la 
ciutadania a través dels mitjans municipals de comunicació públics amb informació 
esbiaixada que feia creure que es tractava d'una bona opció pel municipi perquè 
propiciava la construcció d’habitatges socials per als joves del municipi. 
- L'habitatge lliure, a preu de mercat, advertien que comportaria un efecte crida 
que faria augmentar la població de Castellar amb persones de fora del municipi, 
esgotant en temps record totes les possibilitats d’aquests espais per a no resoldre 
cap ni un dels problemes ni d’habitatge ni d’equipaments que patia i pateix 
Castellar. 
L'oposició en bloc també reclamava fer el debat en el marc del Pla General 
d'Urbanisme, per a concretar l’habitatge de protecció que necessitem per respondre 
únicament a la cobertura de les necessitats de la població de Castellar, comportant 
únicament un augment de la població més enllà del natural i propi creixement 
vegetatiu. 
Finalment es discutia la idoneïtat de traslladar el camp de futbol, tenint en compte 
la bona ubicació de la parcel·la en un entorn densament poblat, i que es podria 
haver replantejat dins la revisió del POUM, i va ser impossible per la hipoteca de les 
AREs. 
Tot plegat es va realitzar amb els primers símptomes de la crisi, cosa que també va 
ressaltar l'oposició en el seu moment i que evidenciava la inviabilitat del projecte i 
el seu més que previsible fracàs. 
Set anys més tard, el temps ens dóna la raó, les AREs avui es liquiden per sempre, 
i nosaltres li preguntem directament al regidor Pepe Gonzalez: Qui deia tonteries el 
2008 quan va començar tot el tema de les AREs? 
No cal que respongui, a nosaltres avui ens ha quedat molt clara la resposta. 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio,  exposa que el Partit Popular sempre ha arribat a un 
consens amb el tema POUM i per tant un cop més tornarem a donar suport a la 
proposta de les AREs.  
S’obra un torn de replica amb el Sr. Pepe González, per dir que  al regidor de CiU 
que es cert que les AREs no han sortit com s’esperava, per val a dir que Castellar 
no ha sortit malparat del tot, l’Are Turuguet no es viable, i per això es demana que 
es suprimeixi, però també es cert, que avui, uns anys desprès, l’Ajuntament  és 
propietari d’un solar de considerables metres quadrats que està qualificat com a 
equipament esportiu i que abans era particular. Si més no dir que l’operació ARE’s 
per Castellar ha sigut beneficiosa en algun sentit. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
9.- APROVAR L’ATORGAMENT DE LA MENCIÓ HONORÀRIA DE LA 
CORPORACIÓ 
VIST el Reglament municipal d’honors i distincions, aprovat inicialment per acord 
del ple d’1 de juliol de 1988 i modificat per acord del mateix òrgan de 27 de juny de 
2006 
ATÈS que de conformitat amb l’article 9 del referit reglament, el ple de la 
Corporació podrà atorgar els nomenaments de: fill/a predilecte, fill/a adoptiu, 
menció honorària de la Corporació. 
ATÈS que la Comissió d’Honors i Distincions, a la seva reunió de 7 d’abril de 2015, 
ha acordat proposar al ple l’atorgament de la menció honorària de la Corporació alls 
cinc castellarencs que van ser deportats als camps d’extermini nazis (Francesc 
Comellas Llinares, Enric Comellas Tàpies, Ramon Puigdelloses Sastre, Josep Rovira 
Prat i Francesc Valls Llinares), coincidint als els setanta anys del final de la segona 



guerra mundial i de l’alliberament de les persones presoneres en els camps 
d’extermini nazis. 
VISTES les biografies de les referides persones, que figuren a l’expedient. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
Aprovar l’atorgament de la menció Honorària de la Corporació als senyors 
Francesc Comellas Llinares, Enric Comellas Tàpies, Ramon Puigdelloses Sastre, 
Josep Rovira Prat i Francesc Valls Llinares, castellarencs que van ser deportats als 
camps d’extermini nazis, coincidint amb el compliment del setanta aniversari del 
final de la segona guerra mundial i de l’alliberament de les persones presoneres en 
aquests caps d’extermini. 
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta la Sra. Pepa Martínez,  PSC, dient que durant la Guerra Civil 
Espanyola de 1936 a 1939 i la immediata postguerra, molts ciutadans espanyols es 
van veure forçats a abandonar el territori i desplaçar-se i exiliar-se a altres països 
sobre tot a França, per motius ideològics.  
Alguns dels exiliats, principalment els homes en edat militar, es van veure 
immersos com a combatents en la imminent Segona Guerra Mundial, i és quan el 
govern francès els va oferir solament tres opcions: tornar a Espanya, enrolar-se en 
les tropes franceses, o enrolar-se en batallons destinats a treballs forçats. La 
tornada a Espanya va ser escollida pels qui es consideraven menys compromesos 
amb el règim republicà, però la majoria va romandre a França integrats en 
batallons de treball forçat o enrolats en l'exèrcit francès.  
Gairebé 9.000 republicans espanyols, dels quals uns 2500 eren catalans, i entre 
ells, 5 de Castellar del Vallès,  es van trobar entre els qui van sofrir la deportació 
als camps de concentració nazis. 
Amb el triangle blau dels apàtrides, hagueren de presenciar el sistemàtic extermini 
dels gitanos, jueus, homonexuals, russos i tots que els hi feien nosa. Tanmateix, les 
condicions higièniques i de treball dels camps de concentració eren suficients per 
morir.  
Després de passar molts republicans pel camp Buchenwald  o pel de  Mauthausen, 
amb el pas del temps anaren assolint llocs de treball on el tracte era una mica més 
suau. La majoria, però, ja havien mort a les pedreres, o a les construccions.  
Els que s'acostumaren a l'arbitrarietat del camp, a l'atzar, els qui saberen sostenir 
la moral fos com fos, aquests sortiran del camp.  
Els camps de concentració, repartits per tot el Tercer Reich, foren testimonis muts 
de la barbàrie nazi, però després de les victòries van arribar les derrotes.  
L'Alemanya de Hitler fou vençuda pels aliats el 8 maig 1945. Hitler va preferir 
suïcidar-se abans de lliurar-se. Amb la seva mort acabava el nazisme, que va ser 
condemnat, després d'acabada la guerra, en els Judicis de Nuremberg. Era la fi d'un 
malson.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
10.- MOCIÓ DE L’ALTRAVEU SOBRE LA PEDRERA DE VALLSALLENT 
ATÈS que a la pedrera de Vallsallent s’estan abocant residus sense els controls ni 
procediments requerits per la llicència ambiental atorgada per l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès, fet que permet l’abocament de tot tipus de residus impropis i 
inadequats d’acord amb la llicència ambiental atorgada per l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès. 
ATÈS que aquests fets han estat denunciats a l’Ajuntament de Castellar del Vallès i 
a la Agència de Residus de Catalunya (ARC) per part del grup de l’Altraveu, que 
s’ha personat com a acusació i part interessada a ambdues denúncies. 
ATÈS que tot i que l’Altraveu es part personada en la denuncia no ha rebut cap 
informació de la sol·licitada i les accions que ha fet l’equip de govern han estat 
conegudes per l’Altraveu a través de la premsa, sense rebre, o rebent més tard les 
notificacions pertinents. 



ATÈS que l’Alcalde no ha requerit en cap moment la suspensió de l’activitat, fet que 
ha permès a l’empresa gestora eliminar qualsevol prova de conductes irregulars o 
il·legals. 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar va realitzar una inspecció a l’activitat del dipòsit 
de residus, juntament amb tècnics de l’Agència de Residus de Catalunya 3 dies més 
tard de la presentació de la denúncia, on segons un comunitats de premsa no van 
observar cap irregularitat en l’activitat, afirmant que els abocaments que s‘hi estan 
realitzant entren dins la normalitat. 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar des del moment de la presentació de la 
denúncia per part de l’Altraveu no ha realitzat cap acció destinada a garantir el 
compliment de les condicions de la llicencia ambiental 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar des del moment de la presentació de la 
denúncia per part de l’Altraveu no ha realitzat cap acció destinada a garantir el 
compliment de les condicions  de la llicència ambiental. 
ATÈS que les omissions del deure de fer complit la llicència ambiental per part de 
l’Ajuntament, i les conclusions a les que s’ha arribat de la inspecció de l’activitat 
només es poden justificar per incompetència o bé per interessos ocults que 
sobrepassen el que hauria de ser el correcte funcionament de les administracions 
públiques. 
A l’Ajuntament Ple 
DEMANEM: 
PRIMER.-  La dimissió del regidor d’urbanisme i medi ambient de l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès, Sr. Aleix Canalis, com a màxim responsable polític dels fets. 
SEGON.- La dimissió del president de l’Agència Catalana  de Residus, Sr. Josep 
Maria Tost, com a màxim responsable de l’organisme que no vetlla correctament 
per l’activitat del dipòsit de runa. 
TERCER.- Una nova inspecció a l’antiga pedrera de Vallsallent, on es convoqui a 
les parts personades a la denúncia, als partits polítics de la oposició i a totes 
aquelles entitats interessades que així ho demanin. 
QUART.- Que es posin a disposició  de la investigació la maquinaria i el personal 
qualificat adient per fer una inspecció a fons dels abocaments realitzats els últims 
mesos. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Dani Sagrera,  per l’Altraveu, fa lectura de la proposta   
El Sr. Oscar Lomas, PSC, diu que des de l’equip de govern no ens pronunciarem 
sobre un expedient obert en tràmit per part de un altre administració, així doncs el 
nostre vot serà en contra. 
Per CiU el Sr. Josep Carreras, diu que no reférem pas ara tota la història que es 
va encetar el passat 7 d’abril mitjançant una denúncia presentada pel grup 
municipal de l’Altraveu amb posterior nota de premsa de l’Ajuntament informant 
que s’havia obert un expedient informatiu a l’empresa que gestiona l’antiga pedrera 
de Vallsallent. 
Senyors de l’Altraveu, m’han de permetre que els hi digui que com a mínim el 
nostre grup municipal té el mateix interès que vostès en que les coses es facin bé a 
la pedrera de Vallsallent. Estem d’acord? Entenc que vostès van començar d’una 
manera raonable denunciant uns abocaments que a criteri seu no eren adequats. 
Varem poder observar un vídeo que el mateix dia 7 d’abril vostès ens varen enviar 
a tots els regidors.  
Sense fer cap nota de premsa ni cap escarafall, el portaveu que els parla, la 
mateixa tarda del 7 d’abril, sempre fora de qualsevol protocol, es va posar en 
contacte amb el director de l’Agència Catalana de Residus perquè visionés el vídeo i 
agafés en primera persona el seguiment de la seva denúncia. Així de clar i concret li 
ho vaig demanar.  
A continuació, va venir la inspecció conjunta de l’Agència de Residus amb 
l’Ajuntament, etc. 



L’Agència analitzarà l’expedient informatiu que l’Ajuntament ha obert, on es 
valoraran els resultats de la inspecció i tota la informació que s’ha requerit a 
l’empresa que gestiona l’abocador. Algú sap les conclusions de l’anàlisi de 
l’expedient informatiu per part de l’Agència de Residus? Hores d’ara, crec que 
ningú... 
Però, a vostès, senyors de l’Altraveu, tant els hi fa. Vostès tiren pel dret i abans de 
concloure tot el procés, fan el judici final i dicten sentència: el regidor i el director 
de l’Agència de Residus són culpables i han de dimitir dels seus càrrecs.  
Ja sabem que estem en precampanya però ara vostès amb aquesta moció s’han 
passat tres pobles. Ho considero, amb tot el respecte del món, pecats de joventut. 
Faig alguna reflexió més perquè vostès comprenguin els meus sentiments. Vostès, 
saben si fruit de l’anàlisi de l’expedient informatiu, l’Agència de Residus decideix, 
per exemple, que donat que s’han observat algunes anomalies es requerirà a 
l’empresa que gestiona la Pedrera que afini el procés de selecció de materials 
impropis i/o recuperables previ al seu abocament. No en sabem res! 
No se’n donen compta que no es pot anar així pel món. Molt possiblement ni vostès 
ni l’Ajuntament ni l’Agència estan en possessió de la veritat absoluta. Però, vostès 
amb el que proposen a la seva moció sembla que sí, que vostès la tenen i que 
estan en el seu dret de demanar la dimissió de qui els hi sembli. 
Vostès han demanat una nova inspecció, es farà? no es farà? Hores d’ara no sabem 
la conclusió de l’Agencia de Residus al respecte de la seva proposta ni de 
l’expedient informatiu. 
En conclusió, el nostre grup municipal demana que facin una reflexió en la manera 
de plantejar les coses, nosaltres, repeteixo, estem tant interessats com vostès que 
les coses es facin bé a la Pedrera de Vallsallent però el que no estem d’acord és en 
la manera que tenen vostès de resoldre-les. 
El nostre grup municipal votarà en contra de la moció que han presentat. 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio, opina que demanar la dimissió d’un tècnic i també 
del regidor d’uranisme no és la direcció que s’ha de seguir, pensem que potser no 
hem estat àgils alhora de donar informació, però hem estat molt prudents, ara 
caldria esperar l’informe pendent de rebre al respecte i fer-ne una valoració. En 
base a tot el que s’ha exposat el nostre vot serà en contra. 
S’obra un torn de replica amb el Sr.  Dani Sagrera, de l’Altraveu, per dir que 
mentre estem a l’espera de l’informe de la nova inspecció, a la pedrera s’hi esta 
fent abocaments fora de tota la llicència ambiental. 
També per L’Altraveu,  el Sr. Marc Serra¸intervé dient que la denúncia es 
presenta a l’Ajuntament perquè es qui te la competència, és que hi d’obrir 
l’expedient, fer les inspeccions i vetllar perquè els abocaments siguin legals, i per 
això es demana la dimissió del regidor Sr. Canalis,  perquè obvia les seves 
responsabilitats i les deriva a una entitat supramunicipal que no hi te res a veure. 
D’altra banda, si haguessin llegit la denúncia presentada veurien que a més a més 
de denunciar sobre les irregularitats els abocaments, hi ha les irregularitats en el 
procés d’abocaments d’aquests residus a la instal·lació, un procés detallat i 
especificat en la  llicencia ambiental atorgada per l’Ajuntament i que és 
l’Ajuntament qui va fixar aquestes condicions. I per això davant d’aquestes sospites 
que s’hi pot estar abocant de tot, demanem que s’aturi cautelarment l’activitat i 
s’investigui correctament tot el procediment de que si ha abocat i que si està 
abocant. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA: 

Vots en contra:   DIVUIT      (18) dels regidors del PSC, CiU, Josep Carreras, 
Lluís  
                                              Bacardit i Agustí Sampere i   PP 
Vots a favor:      DOS          ( 2) dels regidors de l’Altraveu 
Abstencions :      UNA          ( 1) la regidoria Bea Garcia 
     

11.- MOCIÓ DE L’ALTRAVEU DEMANANT LA GRATUÏTAT DE QUOTA ELS 
PRIMERS ANYS ALS NOUS AUTÒNOMS 



ATÈS que la creació d’ocupació és una prioritat per a tots els grups municipals 
d’aquest Consistori, s’ha de potenciar qualsevol programa d’ajuda a la contractació i 
creació d’empreses independentment de si ens roben en període electoral o es 
guanyen unes eleccions. 
ATÈS que creiem que cal apostar per les persones que tenen una actitud activa 
davant les dificultats que actualment presenta el mercat de treball, i per tant, cal 
premiar la iniciativa i capacitat d’emprendre al considerar que és una de les millors 
opcions de crear ocupació. 
ATÈS que oferir ajudes pot ser l’empenta que necessiten moltes persones a l’hora 
de decidir-se a crear la seva pròpia empresa. 
ATÈS que la candidatura Som de Castellar – PSC, ja té perfectament estudiada la 
proposta, cosa que permetria començar a implementar d’immediat sense haver 
d’esperar els resultats de les eleccions municipals. 
A l’Ajuntament Ple es 
PROPOSA: 
PRIMER.- Garantir  la gratuïtat del primer any de la quota  d’autònoms a tots els 
catellarencs i castellarenques que optin per l’auto ocupació. 
SEGON.- Finançar amb 1.500 € l’inici de noves activitats empresarials, prèvia 
aprovació del pla d’empresa per part dels serveis municipals d’assessorament 
d’empreses. 
TERCER.- Reforçar els serveis d’assessorament d’empreses en tots els àmbits: 
estratègic, financer, laboral, comercial, internacional, innovació, etc. 
QUART.- Que totes aquestes mesures es comencin a implementar de forma 
immediata un cop aprovada la moció del Ple  municipal. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Marc Serrà,  per l’Altraveu presenta la moció. 
Pel PSC, el Sr. Oscar Lomas intervé per dir que es congratulen que comparteixin 
les nostres propostes electorals, i com vostès saben, per l’implementació de 
qualsevol mesura és necessari l’existència de consignació pressupostària, cosa que 
no succeeix en el pressupost actual. Per tant, el vot en aquest moment, serà en 
contra. 
Per CiU el sr. Lluís Bacardit,  diu que vagi per endavant que el vot del Grup 
Municipal de CiU serà l’abstenció, encara que hi haurà vot diferenciat per part de la 
regidora Bea Garcia i del que en farà la corresponent explicació. 
No és que ens oposem, ni molt menys, a cap tipus de mesura que vagi encaminada 
a facilitar la creació de noves activitats i a  l’autoocupació. Al contrari,  sempre hem 
estat al costat de qualsevol iniciativa en aquest sentit. Per això no hi votem en 
contra. 
Perquè no hi votem a favor? Senzillament perquè aquesta moció és un brindis al sol 
i purament electoralista. Una moció motivada com a resposta a una proposta de  
propaganda electoral  del partit Som de Castellar- PSC feta exactament amb els 
mateixos termes. No en quantifica el cost i és una partida que no contemplen els 
pressupostos d’enguany. En tot cas era una proposta a fer en el moment d’elaborar 
els pressupostos del 2015. Aquest és el  darrer Ple d’aquesta legislatura i ens 
sembla una incoherència començar a condicionar el proper plenari. 
El PSC, partit de l’equip de govern, creiem que tampoc ha estat massa afortunat 
publicitant aquesta mesura de futur. No cal dir que són lliures de fer el programa 
que vulguin i com vulguin però aquest és un tema prou delicat , que afecta molt 
directament a persones en una tema sensible. De fet, fa uns dies una castellarenca 
em va manifestar que, un cop vist l’anunci, va acudir, il·lusionada, a l’Ajuntament a 
sol·licitar l’ajut. Li van contestar que no en sabien res i que ho consultarien. La 
resposta posterior, evidentment només podia ser una, que era propaganda electoral 
i que era una  proposta per l’any 2016. Tot plegat una mica frustrant. 
Pels motius exposats el nostre vot serà l’abstenció tot i que pensem que el millor 
hagués estat  que la moció no hagués vist la llum ni fer propaganda electoral d’un 
tema punyent. 



Garantir la gratuïtat del primer any de la quota d’autònoms per aquells que optin 
per l’autoocupació i finançar amb 1.500 euros l’inici de noves activitats 
empresarials són mesures potents que mereixen ser fets reals, contrastats, no 
oportunismes electorals.  
Senyors, aquest no és un tema per riure. 
Pel PP, el Sr. Antonio Carpio, es manifesta en el mateix sentit, que es una 
proposta oportunista, i no esta contemplada en els pressupostos. El nostre vot serà 
l’abstenció. 
En torn de replica intervé el Sr. Marc Serrà,  per dir que amb aquesta moció el 
que es pretenia era denunciar aquests fets que es produeixen i es van produint al 
llarg de tot el mandat. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA: 

Vots en contra:   TRETZE      (13) dels regidors del PSC 
Vots a favor:      UN            ( 1) de la regidoria de CiU Bea Garcia 
Abstencions :      SET           ( 7) dels regidors de CiU, Josep Carreras, Lluís 
Bacardit  
                                              i Agustí Sampere, els regidors de l’Altraveu i 
els                      
                                              regidors del PP 
 

 
11.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
No n’hi ha 
 
12.- PRECS I PREGUNTES 
Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera, intervé. 
Abans de Setmana santa l’equip de govern va iniciar unes obres al carrer Josep 
Maria Valls. Aquestes obres no van ser informades als veïns i encara menys se’ls va 
fer partícips de la seva definició mitjançant algun tipus de procés participatiu. 
Tot plegat va provocar el rebuig frontal de la gran majoria del veïnat a les obres, 
que es van organitzar en assemblea per mostrar el seu desacord amb la decisió i 
demanar explicacions als responsables. 
Alhora es demostrava que les obres afectaven un patrimoni catalogat sens haver 
passat cap dels tràmits administratius pertinents. 
ATÈS que un dels grans arguments que es donen per justificar els elevats sous que 
cobren els membres de l’equip de govern es a causa del grau de responsabilitat que 
comporta el seu càrrec. 
 ATÈS que les obres realitzades de forma completament improcedent van tenir un 
cost, i que la seva reparació i restauració dels danys causats també tenen un cost, 
que no és just que assumeixin els ciutadans, ja que aquests no només no són 
responsables d’aquesta negligència, sinó que són part afectada i perjudicada per la 
mala actuació política. 
L’Altraveu es pregunta les següents qüestions: 
1.- Qui és el regidor responsable d’aquestes negligències i n’assumirà les 
responsabilitats que se’n derivin? 
2.- Pagarà de la seva butxaca el regidor responsable els costos de les obres que 
s’han dut a terme de forma incorrecta i improcedents, i de totes les accions que 
s’hagin de realitzar per reparar els desperfectes causats?.  
3.- Sancionarà l’Ajuntament a la regidoria responsable per haver fet unes obres 
sense les llicències i tràmits que es requereixen en patrimoni protegit?. 
4.- Pagarà de la seva butxaca el regidor responsable els costos d’aquestes multes?. 
Respon el Sr. Oscar Lomas, PSC,  La regidoria responsable de l’actuació és la 
d’espai públic. La resposta a la segona pregunta és ningú, a la tercera no, i en 
conseqüència, la quarta també no. 
 
Tot seguit el Sr. Marc Serrà,  per l’Altraveu, fa el següent suggeriment: 



ATÈS que la Oficina Antifrau de Catalunya ha emès un informe raonat a partir d’una 
denuncia feta per Iniciativa de Catalunya per a possibles irregularitats en el procés 
de selecció del director dels mitjans de comunicació  públics del poble. 
Suggeriment, en primer lloc, que el departament de comunicació de l’Ajuntament 
informe als castellarencs sobre aquest informe. Atès que aquest informe demana 
explicacions i una investigació sobre possibles conductes  contraries als principis 
d’objectivitat i els principis de legalitat respecte al procés selectiu del director dels 
mitjans de comunicació públics de Castellar, i que ens trobem a les portes d’una 
campanya electoral, suggerim que s’aparti de les seves funcions el càrrec objecte 
de la investigació, ja que davant dels indicis de prevaricació en el seu procés de 
selecció l’invaliden com a persona objectiva i imparcial en un procés electoral. 
Suggerim que es creí una comissió amb tots els grups municipals que supervisi la 
realització de l’informe que l’ajuntament ha de remetre a l’Oficina Antifrau de 
Catalunya en 30 dies. I finalment suggerim que assumeixin responsabilitats 
polítiques i que el regidor del moment, Sr. Pepe González  posi el seu càrrec a 
disposició del Ple. 
 
Pel PP el Sr. Victor Martos,  diu que finalment s’ha aconseguit que un espai entre 
els carrers Montcada i Sala Boadella siguin peatonal 

 
 

I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent un  quart i cinc minuts de deu de la 
nit, s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 

 


